

Bank and agree to send a mission to the Territory as early as possible.

644th meeting,
21 July 1955.

1256 (XVI). Report of the United Nations Visiting Mission to Trust Territories in East Africa, 1954, on Somaliland under Italian administration

The Trusteeship Council,

Having examined at its sixteenth session the report of the United Nations Visiting Mission to Trust Territories in East Africa, 1954, on Somaliland under Italian Administration,³

1. Takes note of the report;
2. Expresses its appreciation of the work accomplished by the Visiting Mission on its behalf;
3. Draws attention to the fact that, at its sixteenth session, in formulating its own conclusions and recommendations on conditions in the Territory concerned, the Council took into account the observations of the Administering Authority contained in the document submitted by it;⁴
4. Decides that it will continue to take these observations and conclusions into account in future examinations of matters relating to the Trust Territory concerned;
5. Invites the Administering Authority concerned to give most careful consideration to the conclusions of the Visiting Mission as well as to the comments made thereon by the members of the Trusteeship Council;
6. Decides, in accordance with rule 99 of its rules of procedure, that the report of the Visiting Mission and the present resolution shall be printed in the same document;
7. Requests the Secretary-General to make arrangements for the printing of this document at the earliest possible date.

644th meeting,
21 July 1955.

1257 (XVI). Question of the frontier between the Trust Territory of Somaliland under Italian administration and Ethiopia

The Trusteeship Council,

Recalling that the General Assembly in its resolution 392 (V) of 15 December 1950 recommended that the frontier between the Trust Territory of Somaliland under Italian administration and Ethiopia be delimited by bilateral negotiations to be undertaken between the Administering Authority of the Trust Territory and the Government of Ethiopia and that in order to resolve any and all differences arising in the course of such negotiations, the respective parties

³ T/1143.

⁴ "Results and Prospects of the Italian Trusteeship Administration of Somaliland on Completion of Half the Trusteeship Period", transmitted to the Trusteeship Council under the symbol T/1189.

sa position et accepter d'envoyer le plus tôt possible une mission dans le Territoire.

644ème séance,
le 21 juillet 1955.

1256 (XVI). Rapport de la Mission de visite des Nations Unies dans les Territoires sous tutelle de l'Afrique orientale (1954) sur la Somalie sous administration italienne

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné à sa seizième session le rapport de la Mission de visite des Nations Unies dans les Territoires sous tutelle de l'Afrique orientale (1954) sur la Somalie sous administration italienne³,

1. Prend acte de ce rapport ;
2. Remercie la Mission de visite de l'œuvre qu'elle a accomplie en son nom ;
3. Signale qu'à sa seizième session, en formulant ses propres conclusions et recommandations au sujet de la situation dans le Territoire en question, il a tenu compte des observations et des conclusions de la Mission de visite et des observations de l'Autorité administrante qui figurent dans le document présenté par celle-ci⁴ ;
4. Décide de continuer à tenir compte de ces observations et de ces conclusions quand il examinera des questions relatives à ce territoire sous tutelle ;
5. Invite l'Autorité administrante intéressée à tenir le plus grand compte des conclusions de la Mission de visite ainsi que des observations faites à ce sujet par les membres du Conseil de tutelle ;
6. Décide, conformément à l'article 99 de son règlement intérieur, de faire imprimer dans le même document le rapport de la Mission de visite et le texte de la présente résolution ;
7. Prie le Secrétaire général de prendre les dispositions nécessaires pour faire imprimer ce document le plus tôt possible.

644ème séance,
le 21 juillet 1955.

1257 (XVI). Question de la frontière entre le Territoire sous tutelle de la Somalie sous administration italienne et l'Éthiopie

Le Conseil de tutelle,

Rappelant que, dans sa résolution 392 (V) du 15 décembre 1950, l'Assemblée générale a recommandé que la frontière entre le Territoire sous tutelle de la Somalie sous administration italienne et l'Éthiopie soit délimitée par la voie de négociations bilatérales entre l'Autorité chargée de l'administration du Territoire sous tutelle et le Gouvernement éthiopien et qu'afin de résoudre toutes divergences qui pourraient se produire au cours de ces négociations, les parties inté-

³ T/1143.

⁴ "Results and Prospects of the Italian Trusteeship Administration of Somaliland on Completion of Half the Trusteeship Period", transmis au Conseil de tutelle sous la cote T/1189.

agree, on the request of either party, to a procedure of mediation by a United Nations Mediator to be appointed by the Secretary-General and, further, in the event of the inability of the parties to accept the recommendations of the Mediator, to a procedure of arbitration,

Recalling further that the General Assembly, in its resolution 854 (IX) of 14 December 1954, noted with concern that no progress had been made to date in the direct negotiations between the Governments of Ethiopia and Italy on the delimitation of the frontier, urged the Governments of Ethiopia and Italy to exert their utmost efforts to achieve a final settlement of the frontier question by direct negotiations and recommended that, should direct negotiations fail to achieve any results by July 1955, the two Governments agree to the procedure outlined in General Assembly resolution 392 (V) of 15 December 1950,

Noting the statements of the petitioners,⁵ and the observations and comments of the United Nations Advisory Council for the Trust Territory of Somaliland under Italian administration⁶ and of the 1954 Visiting Mission to the Trust Territory,⁷

Noting the statement of the Administering Authority of the Trust Territory at its sixteenth session that the Italian Government had continued its efforts to negotiate directly with the Ethiopian Government and that at a recent meeting it was agreed to appoint representatives to study this question further,⁸

Noting further that such negotiations as may have taken place so far have not yet yielded substantial results,

1. *Expresses the hope* that direct negotiations will yield the concrete results envisaged in General Assembly resolution 854 (IX);

2. *Recommends* to the Administering Authority that in the event present negotiations fail, it avail itself of the mediation procedure contained in General Assembly resolutions 392 (V) and 854 (IX).

645th meeting,
21 July 1955.

Resolutions on petitions concerning Tanganyika

1258 (XVI) Petition from Mr. J. T. Woodcock (T/PET.2/175 and Add.1 and 2)

The Trusteeship Council,

Having examined the petition from Mr. J. T. Woodcock concerning Tanganyika in consultation with the United Kingdom as the Administering Authority concerned (T/PET.2/175) and Add. 1 and 2, T/OBS.2/16, T/L.604),

⁵ See *Official Records of the Trusteeship Council, Sixteenth Session*, 629th and 630th meetings.

⁶ *Ibid.*, *Annexes*, agenda item 17, T/1172.

⁷ See T/1143.

⁸ See *Official Records of the Trusteeship Council, Sixteenth Session*, 634th meeting.

ressées conviennent de recourir, sur la demande de l'une ou l'autre d'entre elles, à la médiation d'un médiateur des Nations Unies désigné par le Secrétaire général et conviennent également d'avoir recours à une procédure d'arbitrage au cas où elles ne pourraient accepter les recommandations du médiateur,

Rappelant en outre que, dans sa résolution 854 (IX) du 14 décembre 1954, l'Assemblée générale a constaté avec inquiétude qu'aucun progrès n'avait été réalisé à cette date dans les négociations directes entre le Gouvernement éthiopien et le Gouvernement italien touchant la délimitation de la frontière, a prié instamment le Gouvernement éthiopien et le Gouvernement italien de faire tous leurs efforts pour arriver à un règlement définitif de la question de la frontière par des négociations directes et a recommandé qu'au cas où les négociations directes n'auraient pas abouti en juillet 1955, les deux gouvernements conviennent d'avoir recours à la procédure indiquée dans la résolution 392 (V) de l'Assemblée générale en date du 15 décembre 1950,

Prenant acte des déclarations des pétitionnaires⁵ et des observations et commentaires formulés par le Conseil consultatif des Nations Unies pour le Territoire sous tutelle de la Somalie sous administration italienne⁶ et par la Mission de visite qui s'est rendue dans le Territoire sous tutelle en 1954⁷,

Notant qu'à la seizième session du Conseil, l'Autorité chargée de l'administration du Territoire sous tutelle a déclaré que le Gouvernement italien a continué ses efforts pour négocier directement avec le Gouvernement éthiopien et qu'il a été décidé à une récente réunion de nommer des représentants chargés de poursuivre l'étude de cette question⁸,

Constatant en outre que les négociations qui ont pu avoir lieu jusqu'à présent n'ont pas encore donné de résultats appréciables,

1. *Exprime l'espoir* que des négociations directes donneront les résultats concrets envisagés dans la résolution 854 (IX) de l'Assemblée générale;

2. *Recommande* à l'Autorité administrante, au cas où les négociations actuelles échoueraient, d'utiliser la procédure de médiation prévue dans les résolutions 392 (V) et 854 (IX) de l'Assemblée générale.

645ème séance,
le 21 juillet 1955.

Résolutions au sujet de pétitions concernant le Tanganyika

1258 (XVI). Pétition de M. J. T. Woodcock (T/PET.2/175 et Add.1 et 2)

Le Conseil de tutelle,

Ayant examiné la pétition de M. J. T. Woodcock concernant le Tanganyika, en consultation avec le Royaume-Uni, Autorité administrante intéressée (T/PET.2/175 et Add. 1 et 2, T/OBS.2/16, T/L.604).

⁵ Voir *Documents officiels du Conseil de tutelle, seizième session*, 629ème et 630ème séances.

⁶ *Ibid.*, *Annexes*, point 17 de l'ordre du jour, T/1172.

⁷ Voir T/1143.

⁸ Voir *Documents officiels du Conseil de tutelle, seizième session*, 634ème séance.